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OR.RG. 0002.7.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR VII/2015 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 08 czerwca 2015r. 

w godz. od 16:00 do 18:55 

 w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych  w sesji udział wzięło 15 radnych.  

 

W sesji udział wzięli : Wójt Pan Krzysztof Urbas, Sekretarz Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, 

Radca Prawny Pan Marek Grzelak. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina 

Frąckowiak. 

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. Następnie 

przedstawiła porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie:  

a) rozwiązania Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu.  

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach 

uczestniczy 15 radnych co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwały 

 

Radny Wiesław Grobelny powiedział „Pani Przewodnicząca chciałbym złożyć wniosek 

formalny, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, proszę Państwa na podstawie & 39 

Statutu Gminy Zaniemyśl stawiam wniosek natury formalnej o zamknięcie sesji w tym 

momencie  z powodu ewidentnego złamania prawa przez Przewodniczącą Rady przy jej 

zwoływaniu. 

Uzasadnienie: 

a) złamano art. 11 b ustawy o samorządzie gminnym, która mówi, że działalność organów 

Gminy, Wójta i Rady jest jawna, jawność działania obejmuje w szczególności prawo 

obywateli do uzyskiwania informacji, wstępu na sesje rady gminy i posiedzenia jej komisji, 

b) złamano & 23 pkt 7 Statutu Gminy Zaniemyśl, nie podano do publicznej wiadomości                  

w sposób zwyczajowo przyjęty zawiadomienia o terminie, miejscu i przedmiocie obrad Rady, 

nie powiadomiono kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, nie powiadomiono 

szkół, nie powiadomiono nauczycieli, rodziców wszystkich, których projekt uchwały dotyczy, 

nikogo nie powiadomiono, 
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c) zawiadomienie, zaproszenie na dzisiejszą sesję nie wyczerpuje obowiązkowych punktów 

porządku obrad zawartych w & 33 Statutu Gminy Zaniemyśl, brak w nim protokołu przyjęcia            

z obrad poprzedniej sesji, sprawozdania z działalności Wójta w okresie między sesyjnej oraz 

interpelacji radnych i odpowiedzi,  

reasumując chciałbym od Pani Przewodniczącej się dowiedzieć co to jest tryb szczególny bo 

z tego co mi wiadomo żadne prawo nie mówi o takim trybie zwoływania Rady, jest to Rada, 

normalne posiedzenie Rady Gminy Zaniemyśl” 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „na wniosek ¼ radnych albo na wniosek Wójta 

można zwołać sesję w ciągu 7 dni radni o tej sesji powinni być zawiadomieni i takowe 

zaproszenie zostało wysłane” 

Radny Wiesław Grobelny „tak jak każdej sesji, to nie jest tryb szczególny, jest to normalne 

posiedzenie Rady Gminy” 

Przewodnicząca Rady Gminy „przystępujemy w takim razie do punktu czwartego, podjęcie 

uchwały w sprawie”, zapytała „czy Pan Wójt chciałby zabrać glos”  

Radny Wiesław Grobelny „Pani Przewodnicząca ale złożyłem wniosek formalny, proszę go 

przegłosować” 

Przewodnicząca Rady Gminy „wniosek formalny dotyczący zamknięcia sesji, tak, to wobec 

tego głosujemy za wnioskiem zgłoszonym przez Radnego Pana Grobelnego” 

Radny Wiesław Grobelny „Pani Przewodnicząca, & 39 o tym mówi, Przewodniczący Rady 

udziela głosu poza kolejnością w sprawie wniosku natury formalnej w szczególności 

dotyczący i jest punkt wymieniony” 

Przewodnicząca Rady Gminy „wobec tego głosujemy za wnioskiem Pana Radnego 

Grobelnego” 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się o pomoc Radcy Prawnego 

Radca Prawny „Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie Radni, podniesione tutaj aspekty 

związane z ustaleniem porządku obrad nie mają zastosowania do tego rodzaju sesji, która 

przebiega, dlatego, że sesja została zwołana w trybie art. 20 na wniosek Wójta, jeżeli więc 

Radni skutecznie zostali poinformowani, porządek obrad zaproponowany został doręczony, 

bo jest to sesja o szczególnych charakterze i tutaj wnioski formalne jako tako naruszające 

konstytucje sesji nie powinny być rozpatrywane” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, który 

powiedział „Panie Radco Prawny zacytuję art. 20 ustawy o samorządzie gminnym – Rada 

Gminy obraduje na sesjach zwoływanych przez Przewodniczącego w miarę potrzeby, nie 

rzadziej niż raz na kwartał, do zawiadomienia o zwołaniu sesji dołącza się porządek obrad 

raz z projektami uchwał, Rada Gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady, także nie wiem o czym Pan mówi, o jakim 

trybie szczególnym, proszę mnie uświadomić albo podać podstawę prawną, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym „do 

zmiany porządku obrad jest wymagana zgoda wnioskodawcy, a wnioskodawcą w tej kwestii 

jest Wójt Gminy, jeżeli dobrze cytuję” – Przewodnicząca zwróciła się do Radcy Prawnego 

Radca Prawny „tak oczywiście, tak Pani Przewodnicząca, nie zauważyłem żeby Pan Wójt 

jako wnioskodawca wyraził wolę zmiany porządku obrad, z tego też względu sesja powinna 

się toczyć jak się toczy, być może Pani Przewodnicząca za chwilę skieruje pytanie do Pana 

Wójta czy wyraża jako wnioskodawca ze względu na tryb, w którym toczą się te obrady, tejże 

Rady na to żeby zmienić porządek obrad” 
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Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Wójta z pytaniem „czy – przerwane pytanie 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny „przepraszam bardzo, Panie Radco twierdzę                    

w dalszym ciągu, że nie ma Pan racji i będę się odwoływać, dziękuję” 

Radca Prawny zwrócił się do Przewodniczącej ze słowami „Pani Przewodnicząca proszę 

prowadzić sesję” 

Przewodnicząca Rady Gminy ponownie zwróciła się do Wójta z pytaniem „czy zmienia Pan 

porządek” 

Wójt odpowiedział „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zaproponowałem Pani, rzadko,               

i po raz pierwszy  od 12 lat taki tryb przewidziany w ustawie o samorządowej zastosowałem           

i chcę podtrzymać to co znalazło się w piśmie, żeby dzisiejsza sesja się odbyła, a jeżeli 

Państwo, Wysoka Rado pozwoli Państwo na sali wyjaśnię dlaczego, jeżeli sesja będzie dalej 

przebiegała” 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała „bardzo proszę” 

Głos zabrał Radca Prawny „jesteśmy na tym etapie postępowania, że Pan Wójt ma 

oświadczyć czy jako wnioskodawca wyraża zgodę na zmianę porządku obrad czy nie, jeżeli 

zgodę wyrazi może Pani wówczas głosować o zmianę porządku obrad, jeżeli takiej zgody ze 

strony wnioskodawcy nie będzie tego wniosku nie głosujemy” 

Radny Wiesław Grobelny zapytał „mimo, że jest to wniosek formalny” 

Radca Prawny zwrócił się do Przewodniczącej „Pani Przewodnicząca wskazana została 

odpowiednia podstawa prawna, której się również Pan Radny powołuje” 

Przewodnicząca Rady Gminy  zapytała „czyli Pan Wójt podtrzymuje”     

Wójt odpowiedział „tak, porządek dzisiejszej sesji” 

Radca Prawny ponownie zwrócił się do Przewodniczącej „w takim razie Pani 

Przewodnicząca proszę przystąpić do dalszego procedowania” 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Wójta i powiedziała „przed podjęciem 

uchwały bardzo proszę Pana Wójta o zabranie głosu” 

Wójt „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, na ostatniej sesji Rada 

Gminy Zaniemyśl podjęła uchwałę, w której wyraziła zgodę na zakup przez Gminę od 

Powiatu  Średzkiego Parku o powierzchni 11 ha i budynku Pałacu, w którym mieściła się do 

tej pory Szkoła średnia prowadzona przez Powiat, oczywiście wszyscy, myślę na tej sali                

i nawet przed tą sesją wiedzieli, ze tam będzie Gimnazjum, starałem dotrzymać słowa,                

w rozmowach prowadzonych ze Starostom, żebym tego nie upubliczniał, ale jeżeli Państwo 

nie wiedzieli to zresztą w uzasadnieniu tamtej uchwały też o tym było wspomniane, rozmowy 

na temat przejęcia przez Gminę przez samorząd Gminy Zaniemyśl ze Starostom toczyły się 

od paru miesięcy, można powiedzieć od grudnia, oczywiście problem był, jak to zawsze, 

finansowy, żeby dogadać kwotę, za którą Gmina Zaniemyśl wykupi cały ten teren plus Pałac, 

udało się uzgodnić stanowiska, Rada Powiatu też na ostatniej sesji w tym samym dniu 

podjęła uchwałę o woli sprzedaży, Rada Gminy Zaniemyśl też podjęła taką uchwałę, 

oczywiście to nie jest zakończenie procesu przejęcia gdyż teraz zgodnie z prawem musi 

dojść do podpisania Aktu Notarialnego i wówczas będziemy właścicielami tego terenu i tego 

obiektu, pragnę zauważyć też, że ostatniej sesji gdy była ta uchwała nikt z Państwa Radnych 

nie zapytał co dalej, jeżeli już nie wiedzieliśmy w jakim kierunku zmierzam w rozmowach, co 

tam się będzie w tym obiekcie, bo Park będzie ogólnodostępny, i to był jeden z głównych 

argumentów moich w tych rozmowach żeby te 11 ha było Gminy Zaniemyśl mieniem 

komunalnym, żeby nie było tak jak przed wojną, że cały ten teren był ogrodzony nie dostępny 

dla mieszkańców, turystów i wszystkich przyjeżdżających do Zaniemyśla, trudno było przejąć 

Park bez tego obiektu, dwóch obiektów, ja też na ostatniej sesji o tym nie mówiłem gdyż 
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kolejność postępowania chciałem sprawdzić poprzez rozmowę, a następnego dnia 

spotkałem się z Panią Wielkopolską Kurator Oświaty, jej prawnikami i z osobami 

Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych zajmującymi się oświatą, 

nie chcąc popełnić błędów prawnych, po upewnieniu się, ze przemyślenia i kierunek 

reorganizacji, tak to nazywam, Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum jest zgodne                    

z prawem proponuję Wysokiej Radzie podjęcie uchwały, która jest w porządku  dzisiejszej 

sesji, co dalej, jeżeli Wysoka Rada podejmie decyzje o rozwiązaniu Zespołu Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum kolejnym elementem, który jest już po mojej stronie, to jest 

ogłoszenie konkursu na dyrektora Szkoły Podstawowej i dyrektora Gimnazjum, chcę też 

zaznaczyć, że nigdy nie było nawet w moich myślach, to co też słyszałem, nie wiem czy 

niektóry z państwa zmawiano, że Gimnazjum będzie prowadziło Stowarzyszenie, ze nie 

będziecie Państwo mieli, mówię o pedagogach, pracy, że będzie mniejsza ilość godzin, 

niższe wynagrodzenie, nigdy nawet przez myśl mi to nie przeszło, wszyscy z Państwa  

będziecie pracować tak jak do tej pory, gdyż Szkoła Podstawowa i Gimnazjum zgodnie                

z uchwałami przed laty w Zaniemyślu jest, tylko był Zespół, rozwiązujemy tylko i wyłącznie 

Zespół, a szkoła Podstawowa i Gimnazjum jest w dalszym ciągu, dlaczego konkursy, moje 

zdanie w tym temacie jest następujące, jest Zespół, w którym się mieści Gimnazjum i szkoła 

Podstawowa, można powiedzieć w jakimś tam zakresie „ogarniętym” jak do tej pory, ale 

mamy kolejny obiekt, oddalony od obecnego Zespołu, administracyjnie w innej miejscowości, 

pod innym adresem, oczywiście może też tak być, ale uważam, że najbardziej rozsądnym 

rozwiązaniem jest  żeby obydwoma placówkami zawiadywali dyrektorzy, dyrektor Gimnazjum 

i dyrektor Szkoły Podstawowej, zakładamy, jak już wspomniałem, od 1 września br. w Pałacu 

będzie Gimnazjum, 9 oddziałów, 9 sal wykorzystanych, oczywiście obiekt jest duży, myślę, 

że w przyszłości wspólnie będziemy się zastanawiać w jaki sposób jeszcze zagospodarować 

ten cały obiekt, obiekt w mojej ocenie jest przystosowany, czy przygotowany, że jutro 

młodzież gimnazjalna może tam wejść, są sale, są ławki, są krzesła, będą 2 sale 

komputerowe, one już są, i to wszystko przejmujemy poza tym, że pewne, 2 sale bodajże 

zostały wymienione przez dyrektora średzkiego Centrum, ale w zamian za to oczywiście 

dowiózł sprzęt ze swojej placówki, jeżeli chodzi o pracowników, pedagogów i obsługi Zespołu 

każdy otrzyma pracę w tym zakresie co jest w arkuszach organizacyjnych, które podpisałem 

na rok szkolny 2015/2016 i nikt nie będzie zwolniony, także tutaj, w te informacje też do mnie 

docierały, nie wiem kto to kreował, jest to szanowni Państwo nieprawda, żeby ktoś stracił 

pracę i na pewno w takim zakresie jakim tylko będę mógł będę nad tym czuwał, zabolało 

mnie też  Szanowni Państwo, że puszczono, a takie informacje do mnie dotarły, wiele 

informacji  do mnie dotarło, o większości nie będę mówił, że celem Wójta jest żeby 

Gimnazjum prowadziło Stowarzyszenie, jeszcze raz do tego wracam, kategorycznie 

zaprzeczam, nawet nigdy o tym nie myślałem, Gimnazjum będzie Szkołą Publiczną 

prowadzoną przez Gminę, to będzie 200 dzieci – młodzieży, tak na okrągło, proszę mnie nie 

trzymać za słowo i będzie tam normalna placówka oświatowa w Gminie Zaniemyśl, dlaczego, 

Szanowni Państwo, od czasu reformy oświatowej, a więc gdy powstały Gimnazja w placówce 

w Zaniemyślu, i myślę, że niezależnie co Państwo o mnie myślicie, mówię o pedagogach, 

zawsze mieliśmy problemy z ilością oddziałów, a więc pomieszczeń dydaktycznych, była 

zmianowość, była, która i w ubiegłym roku i w tym roku spowodowało, że jeszcze by było 

mniej pomieszczeń, to nam, ta sytuacja nam rozwiąże ten problem braku lokali, myślę, ze 

skończy się zmianowość i w szkole Podstawowej i w Gimnazjum, myślę, że jest to dla dobra 

dziecka i dla Was pracowników, dla rodziców, bo też myślę, że dzieci dowożone do Zespołu 

Szkoły będą wcześniej wracały jak nie będzie zmianowości, widzę w tym plusy, może 
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Państwo tych plusów nie widzicie, ale nie jestem pedagogiem, nie jestem tak blisko związany 

z oświatą, ale pewne rzeczy, pewne przemyślenia do mnie docierały i to mnie zawsze bolało, 

że mamy cały czas ten problem z brakiem miejsc czy sal dydaktycznych, które potrzebne są 

w tym Zespole, Szanowni Państwo po uchwale jeżeli Rada przyjmie będą ogłoszone 

konkursy, tak jak powiedziałem, do konkursu może wystartować każdy, który ma uprawnienia 

na dyrektora Szkoły Podstawowej i dyrektora Gimnazjum, oczywiście dzisiaj nie będę mówił 

kto może, a kto nie może, myślę, że osoby, które mają uprawnienia doskonale wiedzą co 

mówi się w ustawie samorządowej, kto może być dyrektorem placówki oświatowej, jeżeli 

chodzi o koszty podejmując uchwałę Rada na ostatniej sesji, myślę, że byliśmy świadomi, że 

ten obiekt, a więc pałac i otoczenie będzie kosztował, jeżeli chodzi o Gimnazjum to wiadomo, 

że ten obiekt musi ktoś posprzątać, musi ktoś czuwać nad urządzeniami, które tam są, a 

więc kotłownią i otoczeniem Pałacu i myślę, że będzie ktoś musiał być w sekretariacie tego 

obiektu, żeby była ciągłość obsługi, i tutaj cztery, tak wstępnie, bo jeszcze to nie zostało 

doprecyzowane z panem Starostą, cztery etaty tam będą, pracowników obsługi, co dalej, 

będzie Gimnazjum, żeby nie zwiększać kosztów, myślę, że to będzie na tej zasadzie, że 

dowozy będą tak jak do tej pory, młodzież gimnazjalna z autobusu, który zatrzyma się na 

zatoce przejdzie do Gimnazjum, a dzieci młodsze w Szkole Podstawowej wejdą do obiektu 

Szkoły Podstawowej, co dalej, może za daleko wybiegam, nie będzie tam stołówki, żeby nie 

zwiększać kosztów, kuchnia i świetlica w Zespole Szkoły obecnej jest przystosowana na to, 

żeby te posiłki i przygotować, młodzież gimnazjalna w porozumieniu dwóch dyrektorów, gdy 

przerwy te dłuższe będą w innym przedziale czasowym, przejdzie i spożyje posiłek, jeżeli 

chodzi o odwozy to albo dyrektor Gimnazjum tam młodzież przeczeka na odwozy, albo też 

przejdzie do, żeby nie generować kosztów, do świetlicy już wówczas Szkoły Podstawowej, 

jeżeli chodzi o sprawy, też do mnie dotarły, wynagrodzenia i dyrektorów, Szanowni Państwo, 

chce przypomnieć , jak ktoś o tym nie wie, obecnie mamy dyrektora Zespołu Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum i dwóch wicedyrektorów, jeden zastępca jest Szkoły 

Podstawowej, drugi jest wicedyrektorem Gimnazjum, koszty wynagrodzeń  przeliczaliśmy 

zakładając, że dyrektorami wybranymi w konkursie będą nauczyciele dyplomowani, będą 

niższe niż obecnie, nie jest to taka wielka kwota ale będą niższe, bo też takie sformułowania 

do mnie docierają, jeżeli chodzi o uzupełnienie etatów, w dalszym ciągu jak jest do tej pory, 

w tym podpisane przeze mnie arkuszu organizacyjnym, to jest w jednym przypadku 28 

godzin, w drugim przypadku 30 lub 32 godziny i to jest możliwe do wykonania, także każdy           

z pedagogów będzie miał tyle godzin ile w arkuszu organizacyjnym przewidziane było przed 

tą całą reformą, czy reorganizacją, oczywiście pracodawcą zgodnie z ustawą oświatową 

będą dyrektorzy i pracowników obsługi i pedagogów, ale nie zakładam i nigdy nie zakładałem 

żeby nastąpiły zwolnienia, tylko wszyscy, którzy zostali ujęci w arkuszu organizacyjnym, 

obecnym, powinni znaleźć pracę w tych dwóch placówkach, o plusach mówiłem, myślę, że 

skończymy ze zmianowością i „daj Boże” odwóz będzie też wcześniejsze, a więc te dzieci           

i młodzież wrócą wcześniej  do swoich domów, a przecież wielokrotnie na zebraniach we 

wioskach od rodziców słyszałem, że za długo, szczególnie jeżeli chodzi o najmłodsze dzieci 

są poza domem, bo mam nadzieję, że uda się we współpracy dwóch dyrektorów tak 

doprecyzować arkusze organizacyjne, że tak nastąpi i o to będę do wybranych z konkursu 

dyrektorów apelował, wręcz, nie wiem czy mogę, nakazywać żeby tak nastąpiło, Szanowni 

Państwo, odnośnie konkursu, oczywiście pewne zdania są na ten temat, jak Państwo wiecie, 

niezależnie o tego jakie miałem spojrzenie na pracę dyrektorów uważałem zawsze, przez 12 

lat jak jestem Wójtem, że najbardziej demokratycznym rozwiązaniem wyboru dyrektora 

Szkoły jest konkurs, i takie konkursy, niezależnie od tego, że dyrektor, któremu się kończy 
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kontrakt, mógłbym się zwrócić do Kuratora Oświaty o powierzenie na następny okres 

dyrektorowania tej placówki, Komisja konkursowa, która decyduje o wyborze dyrektorów –           

w naszym przypadku prawdo podobnie będzie się składała z dziewięciu osób, a organ 

prowadzący, a więc Wójt deleguje do Komisji konkursowej trzy osoby, Kuratorium – dwie 

osoby, Związki Zawodowe, Rada Rodziców i przedstawiciel grona pelagicznego, w tym 

składzie pracuje Komisja konkursowa, po przesłuchaniu kandydatów, w tajnym głosowaniu 

podejmuje każdy indywidualną decyzję, nigdy nie brałem, nie zamierzam i nie będę w komisji 

konkursowej, gdyż zgodnie z ustawą nawet jest to zabronione, a w niektórych Gminach takie 

przypadki się zdarzają, bo to organ prowadzący zatwierdza wybór Komisji konkursowej, 

trudno sobie wyobrazić żeby organ, który jest w Komisji zatwierdzał prace Komisji, ale to tak 

jest na marginesie, postaram się te wszystkie wątpliwości Państwu wyjaśnić, szanowni 

Państwo, niezależnie od tego, że macie wątpliwości uważam, że jest to najbardziej rozsądne 

organizacyjne rozwiązanie, które musimy podjąć, czy Wysoka Rada, myślę, że dyrektor 

Gimnazjum będzie gospodarzem  tego obiektu, będzie tam cały czas na miejscu                       

i nadzorował proces dydaktyczny, wychowawczy i dbał o utrzymanie tego obiektu                          

i otoczenia, też dotarły do mnie takie informacje Szanowni Państwo, że obiekt jest 

nieprzygotowany, przepraszam bardzo od kilkudziesięciu lat były tam Szkoły, oczywiście 

ponadpodstawowe i gimnazjalne, różnego typu, jest to obiekt zabytkowy w części, park też 

jest zabytkiem, nie będziemy szanowni Państwo grodzić, oddzielać, jak to się też tam gdzieś 

mówiło, myślę, że Konserwator Przyrody i Zabytków nie wyraziłby na to zgody, ale myślę, że 

nie żadnych przeciwwskazań żeby młodzież gimnazjalna tam się uczyła, tam przebywała, 

wychodziła na przerwy, nie wiem czy wszystkie wątpliwości, jeszcze o jednym, mówiłem               

o etatach, oczywiście myślę, że to Wysoka  Rada sobie z tego zdawała sprawę podejmując 

uchwałę na ostatniej sesji, że będziemy mieli jeszcze rok w rok koszty wykupu  w budżecie, a 

więc była  kwota zakupu ustalona była na  1 mln 850 tys. zł. , przez 10 lat będziemy                     

z budżetu te kwotę przeznaczać, kwoty etatów do też będą nasze koszty bieżące                         

i dodatkowo koszty utrzymania, więc mediów, energii elektrycznej, gazu, który jest tam 

używany do ogrzewania, wody i ścieków i to Szanowni Państwo i Wysoka Rado spowoduje, 

że wydatki bieżące nam wzrosną kosztem wydatków inwestycyjnych, remontowych                         

i zakupowych, ale myślę, że wszyscy mieliśmy świadomość podejmując decyzję na ostatniej 

sesji, że za darmo nic nie da się wybudować, bo nie będzie nas nic kosztowało a tym 

bardziej przejąć jak ma tam nowa placówka oświatowa funkcjonować, Szanowni Państwo 

taka jest moja propozycja zmian organizacyjnych funkcjonującej naszej zaniemyskiej 

oświaty, Wysoka Rado proszę o przegłosowanie uchwały, którą zaproponowałem, dziękuję”  

 Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała „przystępujemy do punktu czwartego, podjęcie 

uchwały w sprawie   

dalej zapytała Radnego Wiesława Grobelnego „czy to są wolne głosy i wnioski czy wniosek 

formalny” 

Radny Wiesław Grobelny odpowiedział „czy to ma znaczenie czy wniosek formalny, bo tu 

nie ma widzę znaczenia pod względem prawnym, pan Wójt ładnie rozpoczął, jak tak pana 

słuchałem Panie Wójcie to Pan kreuje się tutaj na zbawiciela zaniemyskiej oświaty, no 

gratuluje, słyszałem wiele innych opinii, mam dużą prośbę żeby Pan nie powtarzał, 

przynajmniej ja się tutaj czuję dotknięty, że Pan mówił, że Panu ludzie mówią, ludzie 

powiedzą i, ze do pana głosy docierają, do mnie też różne głosy docierają, ja tego nie 

komentuje, bo po prostu nie wypada, ale mam propozycję, ponieważ mamy tutaj grono 

nauczycieli, których Państwo nie zechcieliście zaprosić na dzisiejszą, to ja bym swój głos, 
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który chciałbym teraz zabrać i kontynuować oddaje nauczycielom, myslę, że możemy 

posłuchać ich opinii, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że „to jest punkt piaty porządku obrad, wolne 

głosy i wnioski, a pan oddaje tak głos” 

Radny Wiesław Grobelny odpowiedział „tak” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu, powiedziała „bardzo proszę Panią Małgorzatę 

Fertałę” 

Dyrektor Zespołu szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu Pani Małgorzata 

Fertała zabrała głos „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pozwólcie Państwo, ze jako 

wieloletni praktyk i organizator życia szkolnego zabiorę głos w sprawie bardzo istotnej dla 

wszystkich uczestników życia szkolnego, którzy przy przygotowywaniu projektu tej uchwały 

zostali pominięci, zabiorę głos w imieniu nauczycieli, w imieniu rodziców, swoim własnym              

i odniosę się do argumentów przytoczonych tutaj przez Pana Wójta bowiem szanowni 

Państwo, nie z każdą wypowiedzią jestem wstanie się tutaj zgodzić, nie tak prosto wygląda 

organizacja oświaty jak to zostało to tutaj przedstawione, tak właściwie słuchając Pana Wójta 

to odniosłam wrażenie, że największym problemem przy organizowaniu oświaty jest obsada 

stanowiska dyrektora i konkurs na dyrektora, a chcę zapewnić tutaj Państwa, ze jest to 

najmniejszy problem, błahy problem i właściwie powiedzmy sobie nie istotny, oczywiście 

dyrektor wybierany z konkursu będzie wykonywał zadania, które są mu nakreślone w ustawie 

o systemie oświaty, zadania, które weźmie sceduje na niego organ prowadzący Szkołę, 

natomiast dzisiaj nie rozmawiamy o obsadzie osób na stanowiska dyrektorskie, przynajmniej 

tak mi się wydaje natomiast mówimy o rozwiązaniu formy organizacyjnej Zespołu 

składającego się z dwóch Szkół, Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu, 

formy organizacyjnej, która trwa lat trzynaście, która sprawdziła się w działaniu zarówno pod 

względem wykonywania statutowych zadań, ustawowych zadań Szkoły czyli 

wychowawczych, opiekuńczych  i dydaktycznych, jak i sprawdziła się w szerokim aspekcie 

finansowym, ekonomicznym i dzisiaj proszę Państwa jasno możemy sobie powiedzieć, że bo 

to potwierdzają wyliczenia, że Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu 

finansuje się sam w ramach otrzymywanej na zadania oświatowe subwencji, proszę Państwa 

co chciałabym powiedzieć adwoce przedstawionym tutaj argumentom, które mają wziąć               

i przekonać Państwa do rozwiązania Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, proszę Państwa 

oczywiście przyda się szersza baza lokalowa dla realizowania zadań statutowych Szkoły, 

rzeczywiście w pewnych momentach odczuwany brak izb lekcyjnych i pomieszczeń dla 

potrzeb Szkoły, ale nie mówimy tutaj o zmianowości Szkoły, zmianowość występuje tylko na 

poziomie Szkoły klas I – III i zmianowość występuje tylko, właściwie w godzinach pierwszej 

zmiany, czyli lekcje zaczynają się w Szkole o godzinie ósmej a kończą się o godzinie 

szesnastej, rozwiązanie Zespołu nie spowoduje wcześniejszego odwozu dzieci ze szkoły, a 

chociażby dlatego nie spowoduje, że uczniowie w Szkole muszą wziąć i zrealizować ramowy 

plan nauczania czyli minimalną liczbę godzin, ta minimalna liczba godzin na poziomie 

Gimnazjum to jest proszę Państwa około 32 godziny jeżeli weźmiemy i dołożymy do tego 

podział na grypy związane z nauczaniem języków obcych i nauczaniem informatyki to siłą 

rzeczy gimnazjalista musi być w tej Szkole od godziny ósmej do godziny piętnastej – 05, 

rzeczywiście jak będziemy mieli więcej pomieszczeń będzie więcej sal, będziemy pracować 

bardziej komfortowo, natomiast nie skrócimy czasu pracy, nie odwieziemy dzieci wcześniej 

do domu, proszę Państwa, stołówka szkolna, kuchnia i świetlica to nie jest tak prosto, każda 

jednostka, odrębna jednostka organizacyjna, odrębna Szkoła dla realizacji swoich zadań 

statutowych musi posiadać odrębną świetlicę, odrębna bibliotekę, odrębny sekretariat czyli 
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misi realizować odrębnie każde z tych zadań, i to nie jest tak, ze dzieci sobie przejdą                     

i pobędą trochę w świetlicy Szkoły Podstawowej i tam poczekają na autobus albo tu wysiądą 

i tam sobie dojdą, proszę Państwa trzeba mieć świadomość jedną , że dziecko w momencie 

kiedy wchodzi do szkolnego autobusu i jest dowożone do Szkoły do momentu kiedy zostaje 

odwożony ze Szkoły jest pod opieką tej Szkoły i pod opieką nauczycieli i dzieci nigdzie nie 

biorą i nie chodzą same i nie przechodzą sobie, mało tego nie czegoś takiego jak 

przebywanie w jednostkach, do których dziecko nie uczęszcza, czyli uczęszcza do 

Gimnazjum i musi przebywać w świetlicy Gimnazjum i pozostawać pod opieką nauczycieli 

tam zatrudnionych ponieważ tylko nauczyciel zatrudniony i nauczyciel świadczący pracę 

może być odpowiedzialny za to dziecko i na pewno kwestie bezpieczeństwa i tak dalej są 

tutaj bardzo istotne, proszę Państwa odnosząc się, tworzymy dwie, rozwiązaniem Zespołu 

tworzymy dwie odrębne placówki i dwie odrębne placówki muszą wziąć i zapewnić realizację 

zadań statutowych, proszę Państwa rzeczywiście odniosę się do stwierdzenia tutaj Pana 

Wójta, że obiekt jest nieprzygotowany, powiem Państwu tak, że tak za bardzo to nie 

wyobrażam sobie, żeby uczniowie mieli wejść w ściany, które pozdejmowano powiedzmy 

sobie pomoce dydaktyczne, które wywieziono, wymieniono ławki i tak dalej, Gmina ma 

zamiar kupić Pałac i nigdzie nie mówi się o wyposażeniu Szkoły, to wyposażenie Szkoły ma 

wziąć i zapewnić Gmina, Gmina oczywiście jest zobowiązana przestrzegać i ustawy                    

i rozporządzenia w tym zakresu bezpieczeństwa uczniów i powiedzmy sobie tak pierwszy 

zakres bezpieczeństwa mówi, że teren Szkoły powinien być terenem ogrodzonym i nie 

zastawiajmy się tutaj Parkiem i tym, ze jest to obiekt zabytkowy, tam zrobione były i boiska 

sportowe i bieżnia, oczywiście wygrodzenia nie było nigdy, ale, jeżeli nie było czy to oznacza, 

ze nie powinno go być, na to trzeba sobie odpowiedzieć, nie jest też prawdą, że nic nie 

zmieni się tutaj w statusie zatrudnienia nauczycieli, pierwsza podstawowa zmiana jaka 

nastąpi to będzie fakt, ze z umowy o pracę nawiązanej z jednym pracodawcą czyli 

dyrektorem Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu nawiązane będą dwie 

umowy, jedna odrębna dla Szkoły Podstawowej i druga odrębna dla Gimnazjum                             

i rzeczywiście prawdą jest, że nawet w najbliższej perspektywie, w najbliższym czasie, na 

pewno nie tego roku szkolnego, nie będzie zmiany formy organizacyjnej Szkoły, bo być nie 

może, bo już przepisy w ogóle na to nie pozwalają, mało tego gdzieś tam takich dużych 

Szkół jak nasze Szkoły istnieją pewne ograniczenia żeby wziąć i przekazać je do 

prowadzenia   Stowarzyszeniom, ale różne rzeczy biorą i powstają, dlatego gwarantować 

tutaj nie jesteśmy niczego w stanie, proszę Państwa, oczywiście, że na pewno w tym roku 

szkolnym będą mieli zagwarantowane nauczyciele zatrudnienie zgodnie z projektami 

organizacyjnymi, chociaż nie wiem ponieważ Pan Wójt mówi, że projekty organizacyjne 

podpisał, Ja odwrotnie nic na ten temat nie wiem, ponieważ one do mnie nie dotarły, 

natomiast powiem tak, zmiana jednego pracodawcy na dwóch pracodawców czyli na dwie 

umowy na część etatu bierze i skutkuje chociażby tym, ze tacy nauczyciele nie będą mogli 

mieć przekształconej umowy zatrudnienia na podstawie mianowania co jest rzeczą bardzo 

istotna dla nauczyciela, proszę Państwa to tak parę takich rzeczy, które gdzieś tam mnie 

wzięły, które sobie zanotowałam słuchając wystąpienia Pana Wójta, natomiast powiem tak 

chciałabym wziąć i zaprezentować dwa stanowiska w tej sprawie, w sprawie podejmowania 

uchwały o rozwiązaniu Zespołu szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu na dwie 

odrębne jednostki oświatowe, pierwsze stanowisko to stanowisko nauczycieli, którzy są 

osobami niezwykle odpowiedzialnymi w zakresie świadczonej pracy, którym bezpieczeństwo 

nauczycieli i jakość pracy leży bardzo na sercu i chcieliby w taki sposób pracować ale chcą 

mieć zagwarantowane warunki takiej pracy, a podejmując tą uchwałę tak szybko, powiem 
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„pod stołem” bez konsultacji, bez przygotowania tej gwarancji nie mają i takim brakiem 

konsultacji i brakiem poczucia stabilizacji zawodowej są wręcz oburzeni i dlatego ośmielili się 

skierować do Państwa następujący list” 

 

Następnie dyrektor Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu Pani 

Małgorzata Fertała odczytała w/w list nauczycieli, list ten stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego Protokołu, dalej Pani Małgorzata Fertała powiedziała „to list nauczycieli, dzisiaj 

proszę Państwa przybyli na tą dzisiejszą sesję, oczywiście jest nas tutaj mała grupa, druga 

grupa, ponieważ jesteśmy instytucją prawa była zobowiązana do tego, żeby zgodnie                   

z wymogami prawa czynić działania związane z klasyfikowaniem i promowaniem uczniów, od 

tego nie możemy odstąpić i dlatego tak bardzo dziwimy się, że tak łatwo można prawem 

szarżować tutaj na Radzie Gminy, drugi list, proszę Państwa  do Rady Gminy i Pana Wójta 

kieruję Ja, osobiście jako zarządca i pracodawca tej Szkoły – pismo to stanowi załącznik nr 

3 do niniejszego Protokołu 

 

W nawiązaniu do pisma Pani Małgorzata Fertała dopowiedziała w zakresie: 

 kosztów związanych z przystosowaniem budynku, pomieszczeń i otoczenia budynku 

do wymagań Gimnazjum „zwykłe malowanie, zwykła naprawa, zwykła renowacja tego 

co zostało zużyte, a co nie było naprawione przez Powiat, to myślę uczniom 

Gimnazjum się należy, żeby weszli do pomieszczeń  przyjaznych, miłych                             

i estetycznych” 

 wyposażenia Szkoły w niezbędny sprzęt i pomoce dydaktyczne „dzisiaj przy 

funkcjonowaniu Zespołu wielokrotnie ten sprzęt, pomoce i rzeczy, które posiadamy są 

użytkowane wspólnie, w momencie kiedy nastąpi odrębność tych Szkół po prostu 

nastąpi odrębność również wyposażenia” 

 zmianę warunków umów nauczycieli, ograniczenie mobilności świadczenia pracy                 

w obrębie dwóch Szkół, zmniejszenie efektywności pracy w ramach dodatkowych 

zajęć, w tym z art. 42 karta Nauczyciela „proszę Państwa, jeżeli nauczyciel zgodnie             

z art. 42  jest zobowiązany przepracować dodatkowo w tygodniu dwie godziny pracy 

na rzecz uczniów to jaką pracę wykonana nauczyciel na rzecz uczniów, który jest 

zatrudniony np. na 3 godziny, 3/18 etatu, proszę Państwa to, że forma organizacyjna 

Zespołu się sprawdziła i efektywność pracy nauczycieli jest na wysokim poziomie to 

Państwo zawsze macie tego świadectwo chociażby wtedy, kiedy organizujemy gminne 

uroczystości okolicznościowe, ostatni przykład takiej gminnej uroczystości, jedynego 

akcentu świąt majowych w tej Gminie to było przedstawienie przygotowane przez 

uczniów i nauczycieli z Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu, 

niczego innego ta Gmina z okazji świąt majowych się nie doczekała, no oczywiście 

msza święta, tu z całym szacunkiem pomijam, o to dba Związek Kombatantów” 

 niezapewnienie warunków pracy nauczycielom do odpowiedzialnego świadczenia 

pracy podczas realizacji ustawowych zadań Szkoły „proszę Państwa, Ja Państwu 

przeczytam art. 5 ust. 7 ustawy o systemie oświaty – organ prowadzący Szkołę lub 

placówkę odpowiada za jej działalność, do zadań organu prowadzącego Szkołę lub 

placówkę należy w szczególności zapewnienie warunków działania Szkoły lub 

placówki w tym bezpiecznych i tych higienicznych warunków nauki, wychowania                    

i opieki, zapewnienie warunków umożliwiających stosowanie specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży objętych kształceniem specjalnym, 

wykonywanie remontów obiektów szkolnych oraz zadań inwestycyjnych w tym 
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zakresie, zapewnienie obsługi administracyjnej w tym prawnej obsługi finansowej i tak 

dalej, wyposażenie Szkoły lub placówki w pomoce dydaktyczne i sprzęt niezbędny do 

pełnej realizacji programów nauczania, programów wychowawczych, przeprowadzania 

sprawdzianów i egzaminów oraz wykonywania innych zadań” 

 zachwianie bezpieczeństwa i zmniejszenie stopnia zaufania dla instytucji, w której 

odbywamy edukację i kształtujemy podstawy społeczne „Pan Wójt wspomniał, że 

około 200 dzieci, w Gimnazjum proszę Państwa uczy się obecnie 179 dzieci, ten 

poziom udaje nam się otrzymać, nawet mamy tutaj, rzekła bym delikatną tendencję 

wzrostową, a to dlatego, że jesteśmy atrakcyjni dla uczniów, którzy zamieszkują 

Gminę Kórnik, dlaczego jesteśmy atrakcyjni bo powiadają nam, że poziom kształcenia 

jest na dobrym poziomie, Szkoła jest bezpieczna i przyjazna i w prawidłowy sposób 

kształtowane są postawy społeczne” 

 gwałtowne przerwanie wypracowanej przez lata ciągłości wychowawczej                              

i opiekuńczej, która jest najlepszym czynnikiem chroniącym przed niepożądanymi 

zachowaniami uczniów „uczniowie Zespołu, którzy uczęszczają czy do Szkoły 

Podstawowej czy do Gimnazjum są w stosunku zależności pomiędzy nauczycielami 

uczącymi obojętnie czy w szkole Podstawowej czy w Gimnazjum czy w świetlicy 

szkolnej, w momencie odrębności tych dwóch Szkół takiej zależności i oddziaływań 

takich wychowawczych już nie będzie” 

„dziękuje bardzo, jeśli mogę jeszcze to jestem w stanie Państwu odpowiedzieć na pytania, 

wątpliwości, łatwiej by mi to było robić, ponieważ proszę Państwa nie wiem jakie argumenty 

są w stanie Państwa dzisiaj przekonać i dlatego myślę, że najlepszym argumentem byłoby 

rozwianie wątpliwości takich, które umożliwiały by Państwu po prostu odrzucenie tego 

projektu” 

 

Wójt „Wysoka Rado, szanowni Państwo, oczywiście nie będę odnosił się do wszystkich 

przeczytanych argumentów, powiem tak, 198 gimnazjalistów będzie od 1 września, Pani 

dyrektor, Pani robiła arkusz organizacyjny, Pani powinna wiedzieć, a nie 170 czy 180, 198 Ja 

mówiłem około 200, więc to jest tylko dla bezpieczeństwa, wyraźnie to Pani zaznaczyła, 

odnośnie tej uchwały – Ja Państwu powiedziałem, że z prawnikami na ten temat 

rozmawiałem, Pani Kurator wyraźnie to nie jest prawo miejscowe, jeżeli ta uchwała nie jest 

prawem miejscowym nie musi być konsultowana, nie musi być opinia Kuratora więc Pani źle 

przeczytała bo Pani Wielkopolska Kurator Oświatowa z Prawnikiem powiedziała na rozmowie 

bezpośredniej, w innych przypadkach tak, jak najbardziej, brak konsultacji społecznych, 

myślę, że przy tej uchwale rozwiązania, które będą kolejne i sprawy zatrudniania nauczycieli, 

pedagogów i tak dalej to są sprawy, które zrealizujemy po wyborze dyrektorów, bo to 

dyrektor jest pracodawcą wszystkich, którzy pracują w placówce oświatowej, oczywiście 

przekazując pewne informacje tutaj miałem świadomość, że to nie Ja wszystko pozałatwiam, 

że na to musimy mieć czas, dlatego też po ostatniej uchwale czy sesji jest dzisiejsza sesja, 

potrzebuje szanowni państwo, jakby Rada przyjęła ta uchwałę trochę czasu żeby wybrać, 

zorganizować konkurs i po wyborze dopiero nowi dyrektorzy, nowi wszyscy mogą 

wystartować, przeprowadzą przygotowania do nowego roku szkolnego, odnośnie odwozów, 

tak, ale też powiedziałem, że może się uda wcześniej, jeżeli chodzi o takie rzeczy jak 

odrębna świetlica, dojdzie do Szkoły, młodzież musi przebywać w świetlicy i tak dalej, to jest 

Pani, Pani  dyrektor Zespołu zdanie, mam nadzieję, że wszystko sobie poukładamy i będzie 

wszystko poukładane, żeby było z dobrem dla dzieci, młodzieży i wszystkich pracujących                

w tych placówkach oświatowych, uzupełnienie etatów, to uzupełnienie etatów jest, niektórzy 
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w jednej placówki uzupełniają etaty w drugiej placówce i to wszystko będzie możliwe do 

wykonania, zawieranie umów za porozumieniem stron z nowymi dyrektorami myślę, że jest 

to wszystko możliwe, po analizie prawnej do przeprowadzenia, koszty przystosowania 

Pałacu – oczywiście zawsze można powiedzieć, że „litanie czterdziestu potrzeb”, jak Zespół 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum był ruiną, którą od Pani dyrektor Zespołu otrzymałem, 

chyba wrzesień to był, przed budżetem, tam wszystko się „waliło”, te pisemka, u nas Pani 

dyrektor są, Szkoła funkcjonuje, oczywiście jest wiele rzeczy do zrobienia i mam 

świadomość, myślę, że w Pałacu tak od 1 września będą zorganizowane zajęcia, że nie będę 

Ja jako organ i wszyscy tam pracujący się wstydzić, tylko Szanowni Państwo, na końcu 

powiem tak, jakby był Zespół to by było wszystko dobrze, ale jak nie rozwiązujemy bo nie 

likwidujemy tylko rozdzielamy jest wszystko „be” i to jest ostatnie słowo w tym temacie, 

dziękuję”     

Przewodnicząca Rady Gminy „Pani dyrektor mam bardzo obszernie przedstawiła, więc 

może w wolnych głosach i wnioskach będziemy” 

Pani Małgorzata Fertała powiedziała „chciałaby zwrócić tylko na jedną rzecz uwagę, Ja bym 

prosiła Pana Wójta  żeby nie ironizował i nie obśmiewał, proszę Pana nigdy nie stosowałam  

do organu prowadzącego pisemek, formułowałam wnioski i pisma, w których zwracałam się z 

prośbą, żeby organ prowadzący Szkołę wziął i pomógł stworzyć dobre warunki nauczania 

dzieci, proszę tego nie obśmiewać, proszę powiedzieć jasno, że wielokrotnie mieliśmy zakaz 

stosowania jakichkolwiek wniosków, bo nie ma pieniędzy, i ciągle była taka odpowiedź, 

natomiast proszę Państwa właśnie o to chodzi, o ten brak przygotowania, nie będziemy 

rozstrzygać, nie czegoś takiego jak uzupełnianie etatów, uzupełnianie etatów może być 

wtedy kiedy pracodawca jest jeden, kiedy umowa jest pomiędzy dyrektorem Zespołu,                    

w momencie kiedy jest dwóch pracodawców to są dwie umowy o pracę, dwie umowy                     

o pełnym wymiarze czasu pracy, proszę Państwa to jest właśnie to o co się dzisiaj zwracam  

i o tym mówię organizacja oświaty, bezpieczeństwo uczniów, bezpieczeństwo nauczycieli, 

tworzenie dobrych ram organizacyjnych, to są sprawy zbyt ważne żeby można ironizować                 

i żeby można powiedzieć to się wszystko później poukłada, my już dzisiaj powinniśmy 

wiedzieć na czym stoimy i dokąd zmierzamy, a my mamy ciągle tylko opowieści i wielkie 

niepewności, co to gwarantuje  nauczycielom ano tyle gwarantuje Panie Wójcie, że projekt 

organizacyjny  jest robiony jeden rok i rzeczywiście w tym momencie wedle tego projektu 

organizacyjnego „Pani Kowalska” może mieć 15/18 etatu w jednej Szkole tak proporcjonalnie 

będzie świadczyła dodatkową pracę z karty Nauczyciela, 3/18 w drugiej Szkole tak 

proporcjonalnie 3/18 od tych dwóch godzin będzie świadczyła ale to proszę Państwa jest na 

rok, bo nigdzie nie czegoś takiego, że mysi być, a co będzie jeżeli np. w całym tym                        

z ramowego planu nauczania i przydziału lekcyjnego wyniknie, że w jednej Szkole „Pani 

Kowalska” będzie miała czternaście godzin w przyszłym roku, bo wiadomo jak uchy klasę IV, 

V bo to jest bardziej zrozumiane dla tych, którzy mieli do czynienia z oświatą co będzie po 

tym roku czasu, to nie jest w ten sposób nie da się przewidzieć, nauczyciele zawsze, albo nie 

zawsze, niejednokrotnie mają jakieś nadgodziny, bo jeżeli uchy tylko języka polskiego                   

w klasie V czy w Gimnazjum to są pięć godzin na V klasę tygodniowo, nauczyciel uczy                   

w czterech klasach, on musi mieć dwadzieścia godzin do zrealizowania w tym te dwie to są 

jego nadgodziny, bo nie da się powielić przedmiotów i takie zmiany następują, te zmiany są 

możliwe, mobilność wtedy kiedy jest Zespół i kiedy pracodawca jest jeden, natomiast nie ma 

takiej możliwości kiedy pracodawców jest dwóch  i dlatego Panie Wójcie …” 
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Wójt odpowiedział, ”wyrażam nadzieję, że dwóch pracodawców, którzy po uchwale będą 

wyłonieni będzie na zasadzie współpracy, wszystkie godziny i tak dalej będą dogadane, ale 

to jest moje, bo ja nie będę ustawiać arkuszy organizacyjnych, bo to nie jest moja powinność, 

ale myślę, że to pójdzie i proszę, o jednej rzeczy, chcę zwrócić uwagę nigdy na naradach nie 

zakazywałem remontów i tak dalej tylko apelowałem o rozsądek ze środków finansowych, że 

zróbmy to co jest wręcz niezbędne żeby placówki oświatowe mogły funkcjonować, a nie, że  

zakazywałem Pani dyrektor , to tyle, dziękuję” 

Radny Leszek Hypki zabrał głos „Pani dyrektor, mam do Pani podstawowe pytanie, czy 

Pani jest za demokracją czy za dyktaturą, jak Pan Roman krytykował ważność wyborów                  

z Mądrych to Pani wyszła z wielkim poparciem jego, bo był wielkim demokratą a przed chwilą 

usłyszałem coś strasznego, że społeczeństwo, które zagłosowało nie na tego Prezydenta, na 

którego Pani to są jakieś „matoły” czy Polska przestanie istnieć, obraziła Pani większość 

społeczeństwa” 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Radnego Leszka Hypkiego ze słowami „Panie 

Radny na temat” 

Radny Leszek Hypki „zmierzam właśnie do tego co nam tutaj Pani sugeruje” 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się ponownie do radnego Leszka Hypkiego ze 

słowami „zabieram Panu głos” 

 

Nastąpiła wymiana słów między Radnym Leszkiem Hypkim, Radnym Wiesławem Grobelny              

i Panią Małgorzatą Fertała 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnej Justynie Dąbrowskiej, która 

powiedziała „chciałabym zadać pytanie, bo w uzasadnieniu tej uchwały, którą dzisiaj mamy 

podejmować jest, że Gmina uchwałą VI/40/2015 Rady Gminy nabyła w drodze 

bezprzetargowej od Powiatu Średzkiego kompleks Pałacowy, ta ostatnia uchwała nie mówiła 

o nabyciu tylko o wyrażeniu woli nabycia, nabycie następuje Aktem Notarialnym czyli my nie 

jesteśmy jeszcze właścicielami tego kompleksu w związku z tym czy to znów nie będzie 

skutkowało tym, że ta uchwała zostanie odrzucona przez wyższą instancję, następną rzeczą, 

która jest dla mnie dziwna, wszędzie tutaj w okolicach jakoś minimalizuje się koszty 

prowadzenia Szkół, a tutaj u nas mamy jakby odwrotna sytuację, bo z tego co tutaj pan wójt 

powiedział mamy czterech pracowników dodatkowych administracyjno – porządkowych, Pani 

dyrektor mówi o bibliotece, nie wiemy co będzie z kuchnią, jak ta kuchnia będzie działała, 

skoro nie można i też troszeczkę przeraża mnie to, ze faktycznie i nauczyciele ale też Radni 

są traktowani jak przedmiot a nie podmiot, to równie dobrze mogliśmy obejrzeć ten, tutaj 

wynikają problemy jak wygląda ten obiekt, Wójt mówi, że są pozostawione ławki, nauczyciele 

mówią, że tego nie ma, że wszystko jest pozdejmowane, my tego nie widzieliśmy i trudno 

odnieść się do tego co faktycznie, jaki faktyczny stan rzeczy istnieje, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że „odpowiedzialny za oświatę na terenie Gminy 

jest Pan Wójt, więc musi mieć świadomość, że tam będzie wszystko funkcjonować” 

Pani Dorota Ulatowska „dwanaście lat temu tworzyliśmy Zespół, chcę przypomnieć bo 

część Radnych tutaj mam nadzieję doskonale pamięta ponieważ mają dłuższy okres, za to 

tym Radnym, którzy nie mają tu obowiązku pamiętania, są od tej kadencji przypominam, że  

mieliśmy przykład dwóch Szkół, Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, które miały dwóch 

zarządców, dwóch dyrektorów i co się okazało, po trzech latach funkcjonowania to nie zdało 

egzaminu, nie było porozumienia między dyrektorami, nie funkcjonował Zespół tak jak 

należał, obecnie, gdy został powołany Zespół w 2002 roku do dnia dzisiejszego Zespół 
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funkcjonuje doskonale, nie widzę żadnej potrzeby, żeby to co było i to co jest dobre                       

i wypracowane, żeby teraz nagle przerywać i wracać, cofać się trzynaście lat do tyłu i znowu 

się okaże po dwóch, trzech latach, że nie porozumienia, ze nic nie funkcjonuje jak należy, 

zasadne by było, że skoro mamy przejść i korzystać z tego budynku w Łęknie, jako Szkoły 

dla Gimnazjum to proszę bardzo, jeżeli Wójt obiecuje, jak tu było obiecane, że będziemy 

rozpocząć naukę od września, to proponuję żeby to było rozpoczęcie roku właśnie od 

września jako dla Gimnazjum tam w tym budynku w obecnej formie czyli jeden dyrektor, 

dwóch wicedyrektorów, nie ma potrzeby rozbijać tego w tym momencie, trzeba iść do przodu 

a nie cofać się do tyłu, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Wójta czy zabierze głos, Wójt „nie Szanowni 

Państwo, nie chcę przedłużać tej dyskusji, to jak było to pamiętam jeszcze jako Radny, a 

czemu tak się stało, że jest Zespół to pozwólcie, że dzisiaj tego nie powiem, bo jak nie ma 

chęci współpracy to tak się stało jak się stało, po trzech latach i to tyle w tym temacie, 

dziękuję”  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Małgorzacie Fertała oraz 

dopowiedziała, że kończymy, bo to będzie się teraz powtarzać, prawda” 

Pani Małgorzata Fertała  „zasady demokratycznego społeczeństwa to między innymi 

polegają na tym, żeby o pewnych sprawach wymieniać poglądy nie szanując czasu                          

i środków, bo czym więcej głów, im więcej czasu tym więcej przegadania tym lepsze efekty 

się uzyskuje, natomiast Pan Wójt rzeczywiście przypomniał mi taka fajną anegdotę, a 

właściwie nie anegdotę bo to był fakt  funkcjonowania tych dwóch odrębnych Szkół                        

w obecnym Zespole kiedy Rada Gminy objeżdżała Zespół i chciała gdzieś tam zajrzeć do 

pomieszczeń, które użytkowało Gimnazjum i nie chcieli dać Wójtowi klucza bo powiedzieli, że 

to jest gimnazjalne i tam nie wpuszczą i tak rzeczywiście było, Pan był Radnym bodajże, 

rzeczywiście to było komiczne, natomiast proszę Państwa, powiem jeszcze jedno 

rozdzielenie Zespołu ponowiony wysiłek pracy koncepcyjnej, regulaminowej Rady 

Pedagogicznej, tego się nie robi w przeciągu tygodnia, miesięcy, proszę Państwa tego typu 

akty prawne obowiązujące w Szkole są tworzone w znacznie dłuższym okresie czasu i tego 

po prostu zwyczajnie się nie robi w przeciągu ani dwóch, ani trzech dni ani tygodnia ani 

nawet miesiąca bo po prostu zwyczajnie tego brakuje tworzenia Statutu, Regulaminu, 

Programu, konsultowania ich z Samorządami, Radami Pedagogicznymi, Radami Rodziców 

czy Radami Szkoły, to wszystko musi działać już w miesiącu sierpniu, z mocą obowiązującą 

od 1 września, ale to tyle” 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała „kończę dyskusje przechodzimy punktu 

czwartego bardzo proszę wice wójta o przedstawienie projektu uchwały”     

Wice wójt Pan Bogdan Schwanke „Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo, dalej wice wójt odczytał projekt uchwały w sprawie rozwiązania 

Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu  

Przewodnicząca Rady Gminy „przypominam Państwu Radnym, że każdy z Państwa może 

zająć stanowisko swoje poprzez głosowanie, zapytała „czy są pytania” 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu „Pani 

Przewodnicząca składam wniosek o odrzucenie w całości projektu uchwały w sprawie 

rozwiązania Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zaniemyślu, projekt uchwały                

w sprawie likwidacji Zespołu jest niezgodny z & 52 pkt 2 Statutu Gminy: 

1. Enigmatyczne postanowienia merytoryczne, które nie określa 

sposobu organizacji Gimnazjum w budynku, który nadal nie 

jest własnością Gminy. 
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2. Nie określono skutków finansowych podjętej uchwały. i źródeł 

finansowania realizacji uchwały. 

3. Brak opinii Radcy Prawnego co do jej zgodności z prawem, 

nie mamy podpisu nie wiemy kto sporządził uchwałę, tak na 

marginesie. 

Uzasadnienie : 

a) projekt uchwały jest nieprecyzyjny, w większości zawarta jest odpowiedź dlaczego 

Powiat sprzedaje Pałac, a nie dlaczego likwidowany jest Zespół, wsłuchiwaliśmy się 

wszyscy, myślę, że do takiego samego wniosku dojdziemy również, każdy z nas, 

Państwa, 

b) oparty na nieprawdziwych przesłankach, Gmina nie nabyła budynku, wyraziła zgodę 

na nabycie, w dalszej dopiero kolejności musi być podjęta uchwała w sprawie zasad 

nabywania nieruchomości, art. 18 pkt 9h ustawy o samorządzie gminnym, 

c) Rada nie podjęła jeszcze uchwały w sprawie zasad gospodarowania nabytym 

mieniem w tym również przeznaczenia w/w składnika majątku komunalnego, który 

jeszcze nim nie jest, ustawa o gospodarce nieruchomościami, uważam, że decyzja            

o wykorzystaniu nieruchomości należy do Rady, 

d) Zespół może istnieć w dwóch obiektach, tak było do tej pory, Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Środzie było taką samą formą organizacyjną, Zespoły 

szkolno – przedszkolne gminy Krzykosy i inne w całej Polsce, Gimnazjum                         

w Zaniemyślu, które uczyło się kiedyś w Pigłowicach i Gimnazjum w Zaniemyślu, a 

lekcje w Pigłowicach i tak dalej, to nie jest argument na rozwiązanie Zespołu, 

e) Nie zawiera argumentów uzasadniających rozwiązanie Zespołu, nie sprecyzowano 

jakich usprawnień mogą spodziewać się Szkoły, które wymagania ustawowe były do 

tej pory spełnione, 

f) Jest pewną rzeczą, że tak pochopne działania bez konsultacji społecznych                       

z rodzicami, nauczycielami i Komisja Oświaty, Radnymi, brak przygotowania i planów 

działania wprowadzonych zmian, pochopność decyzji wywołają negatywne skutki 

społeczne. 

dziękuję” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, który powiedział „Szanowni Państwo 

chciałem się odnieść do trzech aspektów, Panie Radny Grobelny to nie jest likwidacja, i na to 

zwracam, to jest bardzo ważne słowo, to nie jest likwidacja jak pan tu przeczytał w tej 

uchwale tylko rozwiązanie Zespołu, finansowanie – finansowanie będzie zawarte w korekcie 

budżetowej na następnej sesji, musze najpierw wiedzieć jaka jest wola Rady, i wszystkie 

środki finansowe, które będą niezbędne na to żeby rozpocząć będą zawarte, trudno już w tej 

chwili, dzisiaj wyliczać wszystko skoro niepotrzebnie, jak uchwała ‘nie daj Boże” nie 

przejdzie, o kosztach państwu powiedziałem, rzeczywiście Akt Notarialny będzie dopiero 

dokumentem, który stwierdza, że Gmina Zaniemyśl nabyła ale ze względu na to co 

powiedziałem, brak czasu, organizację konkursu, jeżeli ta uchwała będzie, proponuje aby 

Rada przyjęła tą uchwałę w dniu dzisiejszym, dziękuję” 

Przewodnicząca Rady Gminy „zgodnie z wnioskiem Pana Radnego, wnioskodawcą 

dzisiejszego posiedzenia i przedstawienia porządku obrad jest Wójt, jeżeli nie wycofał 

swojego projektu uchwały, uchwała jest zobowiązana, z całym stanowiskiem poprzez 

glosowanie uchwalić względnie nie uchwalić proponowanego projektu uchwały, wobec tego 

proszę o głosowanie, kto jest za przyjęciem tej uchwały, bardzo proszę” 
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Radny Wiesław Grobelny zapytał „ale, której uchwały” 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „tej uchwały, którą przedstawił wice wójt” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy dalej przeprowadziła głosowanie ponownie zapytała „kto jest 

za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się wstrzymał, 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

 

10 głosach „za” 

5  

 

w związku z niezgodnością Przewodnicząca powtórzyła głosowanie, poprosiła o pomoc               

w liczeniu zastępców, zapytała kto jest za przyjęciem tej uchwały, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał 

 

stwierdzam, że uchwała została przyjęta przy   

 

9 głosach „za” 

6 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymującym się” 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr VII/45/2015  została podjęta, co stanowi 

załącznik nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

Ad.5. Wolne głosy i wnioski  

 

Pani Małgorzata Fertała powiedziała „Pani Przewodnicząca zwracam się z prośbą                    

o udostępnienie nagrania z przebiegu dzisiejszej sesji, wypowiedzi i wyjaśnień prawnych 

bowiem nie ukrywam, że zasady procedowania jak również podstawy prawne i brak 

zwrócenia uwagi na pewne aspekty prawne przyczynią się zaskarżenia tej uchwały i dlatego 

bardzo proszę, żeby Pani Basia zapis elektroniczny przygotowała, dziękuję” 

Radny Wiesław Grobelny zapytał Wójta „na kiedy przewiduje Pan podpisanie Aktu 

Notarialnego” 

Wójt odpowiedział „wszystko zależy od Pana Starosty, kiedy zaprosi na podpisanie Aktu 

Notarialnego w tej chwili w Starostwie toczą się przygotowania, zgodnie z ustawą, terminy, 

Zarządzenia, uchwały Rady o zastosowanie większej bonifikaty jeszcze musza być, gdyż te 

ustawowe bonifikaty do 50% są nie wystarczające, Rada Powiatu musi podjąć jeszcze jedna 

uchwałę, żeby Starosta mógł za kwotę niższą niż 50% wyszacowanej wartości sprzedać czy 

doprowadzić podpisania Aktu Notarialnego, na pewno nie będzie to w czerwcu” 

Radna Alina Kozak zapytała Wójta „mam pytanie do Pana Wójta, bo krążą również plotki, 

że Szkołę Podstawową w Śnieciskach ma przejąć Stowarzyszenie” 

Wójt odpowiedział „kategorycznie zaprzeczam” 

Sołtys wsi Kępa Pani Anna Talarczyk – Pawlak „dlaczego sołtysi dzisiaj, w tak ważnej              

i istotnej sprawie zostali pominięci i nie zostali zawiadomieni” 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „tak jak mówiłam sesja jest sesją otwartą, jest 

to tak zwana, nie ma takiej nazwy, sesja zwyczajna ale na wniosek Pana Wójta  była w trybie 
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tygodniowym zwołana także, ale informacja w związku z obecnością tu na Sali, to jednak 

informacja dotarła” 

Sołtys wsi Kępa Pani Anna Talarczyk – Pawlak „dopowiem tak 

Wójt „Szanowni Państwo, powiem tak, za wszystko co się w tej Gminie odpowiedzialny Wójt   

i tutaj chciałem przeprosić Panie i panów Sołtysów, gdyż wydawało mi się, oczywiście 

popełniłem jakiś błąd, że nie powiadomimy w sposób zwyczajowo przyjęty na sesję ponieważ 

jest jeden punkt i po prostu tym Sołtysom, którzy by nie przyjechali, przepraszam na sesję 

mieliby obciętą dietę, ryczałt, ale to nie jest dla mnie wyjaśnienie, po prostu za te osoby, 

które powinny powiadomić, biorę odpowiedzialność, myślę, że to się już nigdy powtórzy” 

Pani Małgorzata Fertała „Pani Przewodnicząca, mam do Pani takie pytanie natury prawnej, 

nie wiem dlaczego, ale tego rodzaju pytania mnie zawsze intrygują, czy Sołtysom, których 

nie ma na dzisiejszym posiedzeniu, bowiem ich Pani nie powiadomiła, nie zaprosiła, zgodnie 

z obowiązującą ustawą , wyda dyspozycję o obcięciu, o potraceniu części diety, czy nie” 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała „nie niebyło listy obecności, nie będą, tak jak 

Wójt tłumaczył, nie jest to moja wina, gdzieś tu, ja podpisuję, no dobrze, niech będzie” 

Radny Wiesław Grobelny „Pani przewodnicząca, mam dużą prośbę do Pani Sekretarz żeby 

nie podpowiadała Pani Przewodniczącej”  

Przewodnicząca Rady Gminy „przecież nie słyszę, przecież” 

Radny Wiesław Grobelny „ale Ja słyszę, pani Przewodnicząca prowadzi sesje i Pani za nią 

jest odpowiedzialna, mam pytanie do pana Wójta, Panie Wójcie Pan mówił o racie pierwszej 

za Pałac niższej niż wszystkie pozostałe ale zapomniał Pan chyba mówić o jakimś 

poręczeniu, jeszcze, które Gmina Zaniemyśl poręczy za Szpital, prawda” 

Wójt ‘Szanowni Państwo myślę, że to nie jest przedmiotem dzisiejszej sesji ale powiem, bo 

nikt nie ukrywa co się dzieje w Gminie, ani przed Radą ani przed społeczeństwem, będzie 

dyskusja na ten temat i to nie jest zobowiązanie moje ani Gminy Zaniemyśl, ze kupujemy 

Pałac z Parkiem  i będzie jakieś zabezpieczać trzeba, ta dyskusja będzie prowadzona na 

wspólnym posiedzeniu przed ostatnią sesją, myślę, że przyjedzie Pani Skarbnik Powiatu, 

myślę, że przyjedzie Pan Starosta  czy wice Starosta czy jeszcze ktoś i wyjaśnią państwu          

o co w tym temacie chodzi, na pewno nie jest to związane z zakupem, to będzie niezależna 

decyzja, a to Państwo jako Rada będziecie podejmowali w tym temacie decyzję, tyle na 

dzień dzisiejszy” 

Radny Wiesław Grobelny „ta informacja padła na sesji rady powiatu, więc się dziwię, ze 

tego nie wiedzieliśmy wcześniej” 

Wójt „Szanowni Państwo, nie jestem na sesji Rady Powiatu i wiem, że też w gazetach się 

pisze różne rzeczy, ale umówiliśmy się, że oczywiście Wójtowie całego Powiatu byliśmy, 

Starosta ze Skarbniczką złożyli propozycję żebyśmy przejęli część długów i zobowiązań 

Powiatu z tytułu Szpitala ale powiedzieliśmy wszyscy, że w czerwcu odbędą się spotkania          

z Radą, przyjedźcie, zaargumentujcie i rady podejmą decyzję czy w ten temat wchodzimy 

czy też nie, nie wiem czy jest to wystarczające, chodzi o zabezpieczenie, przejecie 

zobowiązań Powiatu w przypadku naszej Gminy  przez 10 lat na kwotę bodajże 240 tys. zł.” 

Radny Wiesław Grobelny „chyba dwóch milionów” 

Wójt „tak w formie zabezpieczenia, 10 lat, tak, do czasu spłaty tych zobowiązań przez 

Powiat” 

Radny Wiesław Grobelny „oprócz rat, oczywiście, prawda” 

Wójt „proszę”  

Radny Wiesław Grobelny „oprócz rat, których my będziemy spłacać jako Gmina” 

Wójt „ale mówi Pan o ratach tych za Pałac” 
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Radny Wiesław Grobelny „tak” 

Wójt   „tak, ale to nie chodzi o pieniądze, tylko chodzi o to żebyśmy zabezpieczyli i zwolnili 

zadłużenie Powiatu, które w ostatniej kadencji no tak wzrosło, że w tej chwili powiat ma 

problemy żeby spłacać te wszystkie długi związane z zobowiązaniem związanym ze 

Szpitalem, środki wydatkowane na bieżące funkcjonowanie i oczywiście z tą inwestycją też 

są związane, myślę, że szczegółowo Panie Radny będziemy rozmawiać i Pani Skarbnik             

i Starostwo przedstawi Państwu sytuację” 

Radny Wiesław Grobelny „dziękuję za to wytłumaczenie ale jak zwykle nie jest ono do 

końca, wysłuchałem całą sesję Rady Powiatu i tam Pan Starosta wyraźnie, że jest to 

poręczenie jakie Gmina Zaniemyśl da Szpitalowi, czyli innymi słowy Szpital jest spółką prawa 

handlowego, czy nie „daj Boże” jak nam zbankrutuje to my będziemy musieli dwa miliony 

zapłacić” 

Wójt „ale, ja chyba dzisiaj nie powiedziałem, że Gmina da, tylko będzie na ten temat 

dyskusja i Państwo podejmiecie decyzję jako Rada” 

Radny Wiesław Grobelny „Panie Wójcie trudno się z Panem rozmawia, nie wiem, nie 

rozmawiamy na dwóch równoległych płaszczyznach, pan nie potrafi odpowiedzieć na to 

pytanie” 

Pani Agata Przybylska – Nauczyciel  zapytała  o majątek, pomoce naukowe, jak to będzie 

wyglądało  

Wójt „jeżeli ktoś z Państwa ma jakieś swoje prywatne pomoce to zabierze, jeżeli 

wyposażenie jest Zespołu Szkoły a dotyczy to Gimnazjum to myślę, że naturalną rzeczą 

będzie, że będzie przeniesione to do budynku Pałacu, bo tam będzie Gimnazjum, tam będzie 

młodzież, myślę, że te szczegóły, te zagadnienia, które Pani poruszała i pewno jeszcze inne 

zostaną w odpowiednim czasie poukładane przez wybranych z konkursu dyrektorów, tak 

żeby proces dydaktyczny przebiegał od 1 września prawidłowo” 

Pani Agata Przybylska zapytała co jeśli się dyrektorzy nie dogadają 

Wójt „szanowni Państwo, nie zakładajcie, że się nie dogadają, jestem w głębokiej wierze, że 

się dogadają i będzie wszystko, obiecuję Państwu, ze szczególnie na początku będę ten 

proces przygotowania osobiście z zastępcą nadzorował, żeby to wszystko było najmniej 

boleśnie, dobrze” 

Pani Waligóra – Nauczyciel zapytała jaki jest cel rozwiązania Zespołu 

Wójt „mówiłem już jaki jest główny cel, moim zdaniem wnioskując o tą uchwałę, że 

najlepszym rozwiązaniem organizacyjnym i innymi wymienionymi jest żeby obydwie placówki 

oddalone od siebie, pod różnymi adresami miały dwóch szefów, to jest moje zdanie, Rada 

się przychyliła, jak Państwo wiecie, to nie jest likwidacja” 

Pani Waligóra – Nauczyciel zapytała czy Zespół nie może zastać Zespołem, powiedziała, 

że nie możemy dyskutować o kosztach bo są jeszcze nie policzone 

Wójt  w 100% nie,  czy byłby Zespół czy będą odrębne Szkoły pracownicy obsługi w tym 

nowym obiekcie będą musieli być, trudno sobie wyobrazić utrzymanie dwóch obiektów przez 

pracowników Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, te koszty są naturalne, Wójt zdaje 

sobie sprawę z kosztów, jeżeli chodzi o pozostałe koszty, koszty organizacyjne z zakresu 

edukacyjnego Wójt ma nadzieję, że koszty nie wzrosną, cel jest taki żeby jeden i drugi obiekt 

miał swojego gospodarza, powiedział również, że podjęta dzisiaj uchwała potrzebna jest aby 

móc ogłosić konkurs na dyrektora, wyjaśnił również, że w Szkole Podstawowej, zgodnie                

z przepisami będzie mógł być wicedyrektor natomiast w Gimnazjum tylko dyrektor  (jest 

dziewięć oddziałów) 
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Radny Wiesław Grobelny „zwracam się teraz do nauczycieli, jest cień szansy, dzisiejsze 

wystąpienia, wnioski, które nie zostały uwzględnione uważam, że jest to kuriozalna sprawa, 

wszystko zostanie rozstrzygnięte przez Kancelarię Prawną, mam opracowania decyzji 

Naczelnego Sądu Administracyjnego będę składał zażalenie, zaskarżenie tej uchwały do 

Wojewody, pozostaje cień nadziei, że Wojewoda tą uchwałę z gruntu szkodliwą uchyli, 

dziękuje” 

Pani Agata Przybylska zapytała dlaczego przed uchwaleniem tej uchwały nikt                            

z nauczycielami nie rozmawiał, dalej powiedziała, że pamięta pracę w Szkole Podstawowej           

i w Gimnazjum, z dwoma dyrektorami 

Pan Mariusz Piasecki zapytał czy rozważana była inne wykorzystanie obiektu  

Wójt „już odpowiadałem na to pytanie, że w związku z nabyciem, właściwie jeszcze nie               

z nabyciem - nie ma jeszcze Aktu Notarialnego zakładałem, i to Państwo dowiadywaliście 

się, ale przepraszam bardzo od uczniów, ta informacja Szla chyba ze Środy z Centrum, 

proszę nie mieć do mnie pretensji, że będzie Gimnazjum w Pałacu ale chcę też przypomnieć 

Państwu i Państwo doskonale o tym wiecie co było w miesiącu październiku, listopadzie 

przed wyborami Szanowni Państwo decydując się na kupno Pałacu i Parku, bo to jest trudno 

rozdzielić, zrealizowałem punkt wyborczy mojej kontrkandydatki  

Pani Agata Przybylska powiedziała, że nauczyciele nie są przeciwni aby przejść do 

Gimnazjum, są przeciwko rozwiązaniu Zespołu, ponieważ łączą etaty, cieszą się na poprawę 

warunków pracy, chodzi o organizacje pracy i dlaczego nikt nie poinformował nauczycieli 

Wójt „nie będę ukrywał, ze współpraca w ostatnich miesiącach z panią dyrektor Zespoły była 

taka jaka była, Rada pedagogiczna, która jest zwoływana przez dyrektora obraduje wśród 

grona pedagogicznego, gdybym był zaproszony, chętnie bym przyjechał i porozmawiał, 

myślę, że czas dyskusji i rozwiązań pewnych nastąpi, jestem gotowy na rozmowę ze 

wszystkimi pedagogami Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, ale Szanowni Państwo, aby 

dobrze rozwiązać już po uchwale, myślę, że dobrze będzie jak się spotkamy, jak już będą 

wybrani dyrektorzy, z którymi się Państwo poznają”  

Pani Małgorzata Fertała wyraziła wolę przystąpienia do konkursu 

Wójt odpowiedział „to bardzo dobrze, ma Pani prawo, nikt nikomu nie zabrania startować, 

będzie ta informacja upubliczniona, może być wielu kandydatów, Komisja Konkursowa 

będzie wybierała, myślę, że wybierze najlepszych z wśród wszystkich kandydatów 

Pani Agata Przybylska powiedziała, że nauczyciele są otwarci i zawsze mogą się spotkać, 

bo to nauczyciele najlepiej znają warunki pracy  

Wójt, odpowiedział Pani Przybylskiej, że ma rację, dalej powiedział, że poukładanie pracy 

będzie należało do dyrektorów odpowiedzialnych za dzieci, młodzież, za bezpieczeństwo, 

Wójt tego nie będzie organizował, Wójt ma nadzieję, że wybrani dyrektorzy najlepiej to 

zorganizują zgodnie ze swoją wiedzą, przepisami obowiązującymi, ponadto przypomniał, że 

w sprawie uchwały rozmawiał z Wojewódzką Kurator Oświaty, Prawników aby było wszystko 

zgodnie z prawem, aby na sprawę spojrzała osoba z zewnątrz  

Pani Małgorzata Fertała powiedziała, że chciałaby Panu Wójtowi serdecznie podziękować, 

za wydarzenie pewnego faktu, rzeczywiście nabycie Pałacu na cele publiczne  to była jej 

kampania wyborcza, program wyborczy, niezmiernie się cieszy, że pomimo takiego wyniku 

wyborów jest on realizowany, natomiast zmiany jakie się wprowadza i sposób realizacji, są 

celowe wtedy, kiedy idą ku lepszemu, kiedy usprawniają, kiedy służą społeczeństwu, co do 

współpracy, powiedziała, że potrzeba jest wielkiej klasy politycznej, wielkiego przekonania                 

o tym, że demokratyczne struktury są najlepszymi strukturami, bo nikt nie wymyślił lepszych, 
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dalej powiedziała, że współpraca jest trudna, a tak naprawdę to brak jest współpracy,  jest 

wszelkiego rodzaju izolowanie, odtrącanie i niepowiadamianie to są znamiona mobbingu  

Wójt powiedział, że do wielu kwestii mógłby się odnieść, ale dzisiaj nie będzie się Wójt 

odnosił, powiedział, że ktoś musi zachować trochę rozsądku i usta zamknąć  

  

Ad. 6. Zamknięcie sesji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy „porządek obrad na dzień dzisiejszy został wyczerpany, 

zamykam VII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję za przybycie” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

 

sporządziła : B. Madajczak 


